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Abstract (en)
Illuminating unit comprises an LED as a light source emitting primary radiation in the region of 300-485 nm. The radiation is converted partially or
completely into longer wavelength radiation using a luminescent material emitting yellow-orange with a wavelength of the peak emission at 540-620
nm and originating from Eu-activated Sialon of formula <??>Mp/2Si12-pqAlp+qOqN16-q/; <??>Eu<2+> (where M = Ca or Ca in combination with Sr
or Mg; q = 0-2.5; and p = 0.5-3). <??>Preferred Features: The Al can be partially (up to 20 mol.%) replaced by Ga. The average grain diameter of
the luminescent powder is 0.5-5 mu m. The primary radiation is a chlorosilicate or a Y- or Tb-based garnet.

Abstract (de)
Beleuchtungseinheit mit mindestens einer LED als Lichtquelle, wobei die LED primäre Strahlung im Bereich 300 bis 485 nm emittiert, wobei diese
Strahlung teilweise oder vollständig in längerwellige Strahlung konvertiert wird durch Leuchtstoffe, die der primären Strahlung der LED ausgesetzt
sind, wobei die Konversion zumindest unter Zuhilfenahme eines Leuchtstoffs, der gelb-orange mit einer Wellenlänge der Peakemission bei 540
bis 620 nm emittiert und der aus der Klasse der Euaktivierten Sialone stammt, wobei das Sialon der Formel Mp/2Si12-p-qAlp+qOqN16-q:Eu<2+>
gehorcht, mit M= Ca einzeln oder in Kombination mit Mg oder Sr, mit q = 0 bis 2,5 und p = 0 bis 3. <IMAGE> <IMAGE> <IMAGE> <IMAGE>
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